
 
 

Ulloq: 29. februari 2016 

 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk.1, skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål overfor Naalakkersuisut: 

 

1. Hvornår vil man fastsætte den tilladte fangstmængde af hvalrosser for 2016? 

2. Hvorfor bliver fangstmængderne ikke udarbejdet tidligere? 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Der er endnu ikke afsat de tilladte fangstmængder for hvalrosser i 2016, hvilket snarest muligt må 

effektureres, idet fangståret forlængst er startet og det ikke kan passe, at dette arbejde skal være så 

tidkrævende; på denne tid af året, er der flere områder, der er isfrie og der er derfor rimeligt gode 

betingelser for hvalrosjagt, men ingen tilladelse til at fange dyrene, hvilket efter min mening skal gå 

i orden så hurtigt som overhovedet muligt, hvilket er årsagen til mit spørgsmål. 

 

Hvilke begrundelser lægges der til grund for, at man ikke kan gøre dette administrative arbejde 

færdigt før hvalrosjagten sætter ind? Jeg mener ikke der skulle være nogen som helst hindringer, 

eller noget som helst i vejen for, at man i god tid før hvalrosjagten sætter ind, kan melde klart ud om 

de tilladte fangstmængder, derfor stiller jeg dette spørgsmål. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål skal være besvaret indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 


